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ZAPYTANIE RADNEGO

Na podstawie art. 24 ust. 11 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 
(Dz.U.2024.107 t.j.) składam ZAPYTANIE RADNEGO w sprawie jakości wody pitnej w Powiecie Gołdapskim

UZASADNIENIE

Zdecydowana większość mieszkańców gminy Banie Mazurskie używa domowych filtrów wody 
dostępnych w sieciach handlowych, aby używać do celów kulinarnych wody dostępnej za 
pośrednictwem gminnej sieci jej dostawy. Wystarczy nalać tzw „kranówkę” do przezroczystego filtra, 
aby przekonać się, że woda jest mętna. Po prawdzie, lokalna Powiatowa Stacja Sanitarno- 
Epidemiologiczna w Gołdapi najczęściej dopuszcza tą ciecz do użytku domowego, ale to nie wyjaśnia 
zawyżonych statystyk zgonów w Gminie Banie Mazurskie na choroby układu krążenia i nowotwory. 
Cytuję za www.polskawliczbach.pl: „W 2021 roku 24,6% zgonów w gminie Banie Mazurskie 
spowodowanych było chorobami układu krążenia, przyczyną 18,3% zgonów w gminie Banie Mazurskie 
były nowotwory, a 5,7% zgonów spowodowanych było chorobami układu oddechowego. Na 1000 
ludności gminy Banie Mazurskie przypada 20.03 zgonów. Jest to znacznie więcej od wartości średniej dla 
województwa warmińsko-mazurskiego oraz znacznie więcej od wartości średniej dla kraju”

http://www.polskawliczbach.pl


r / Nie mamy też zupełnej wiedzy skąd bierze się określenie stosowane przez PSSE w Gołdapi, iż 
^/woda ma „zapach roślinny" Można go wyczuć .... korzystając chociażby z zabiegów higienicznych, np. z 
/ kąpieli.

Jakość wody pitnej oferowanej mieszkańcom Powiatu Gołdapskiego powinna podlegać 
badaniom na obecność m.in. metali ciężkich oraz pozostałości środków ochrony roślin. To również 
szczególnie istotne z uwagi na to, że nasz teren jest odwiedzany przez wielu turystów. Mam wrażenie, 
że przeprowadzane badania jakości wody rozmijają się z rzeczywistością. Takie opinie pojawiają się 
często w moich rozmowach z mieszkańcami Powiatu Gołdapskiego.

Zatem pytam:

1. Czy Powiat Gołdapski - z uwagi na bezpieczeństwo mieszkańców - podejmie działania na rzecz 
wyjaśnienia skali zgonów na nowotwory oraz choroby układu krążenia uwzględniające możliwość 
zawyżonych statystyk dzięki korzystaniu z oferowanej mieszkańcom wody?

2. Czy w Powiecie Gołdapskim znajdują się zamknięte zbiorniki wody pitnej na wypadek, np. konfliktu 
zbrojnego?

3. Czy w Powiecie Gołdapskim Państwowa Straż Pożarna lub Ochotnicze Straże Pożarne dysponują 
pojazdami, które w efekcie działań wojennych lub innych klęsk dostarczą wodę pitna mieszkańcom? 
Ile jest takich pojazdów i jaką mają sumaryczną pojemność?

4. Czy istnieje możliwość skorzystania ze środków budżetowych Powiatu na niezależne badania jakości 
wody uwzględniające ewentualną zawartość metali ciężkich lub pozostałości środków ochrony
roślin?

Z wyrazami szacunku

RADNY RADY POWIATU W GOŁDAPI

Wyrażam zgodę na publikację w Biuletynie Informacji Publicznej wszystkich moich podanych danych osobowych, a także kontaktowych. 

i 

?


	RADNY RADY POWIATU W GOŁDAPI VI KADENCJI

	Paweł CZYŻ

	2 9. 05. 2024

	ZAPYTANIE RADNEGO

	UZASADNIENIE



